
CONDICIO SINE QUA NON ( uvjet bez kojeg se ne moZe )

Ovih dana po tko zna koji put u Kninu se dogodila ekolo5ka katastrofa do koje je dollo
izlijevanjem otpadnih industrijskih voda iz laguna uz tvornicu DIV i novoizgradenog

prodistada otpadnih voda. Slidne ekoloike katastrofe dogadaju se svakiput nakon obilnijih
kiSa koje podignu nivo vode u lagunama Sto se onda odvodnim kanalom prelijeva u rijeku

Oralnicu i dalje rijeku Krku. Problem nije nov ali su me iznenadila nova,, spasonosna ,,

rje$enja koja nudi gradonaielnik grada Knina za sanaciju laguna. Onako kao iz topa na

zadnjoj sjednici Gradskog vijeda ispalio je kako 6e odmah zatraZiti hitan sastanak sa

ministrom zaltite okoliSa, te se pohvalio kako su lagune uvritene kao crna todka u Europskoj

uniji i kako ie sanaciju laguna financirati EU fondovi. Naveo je i kako ie potpuna sanacija

laguna ko5tati 250 milijuna kuna, ali prethodno treba napraviti potrebne studije poput

studije utjecaja na okoli5. Gradonadelnik kao da je izumio toplu vodu kad je rekao kako treba
potpuno sanirati lagune. Da treba sanirati lagune to znaju i mala djeca u Kninu. Samo je

pitanje kada i kako.

Smatram kako je gradonatelnikova izjava o sanaciji laguna obidan spin koji treba pokazati

javnosti kako gradska uprava Knina nelto radi po pitanju sanacije laguna. Osim tra2enja

hitnog sastanka sa ministrom zaitite okoliia sve ostalo je obidan spin. A i sastanak sa

ministrom nede poluditi nikakve rezultate. Odakle gradonadelniku i na osnovu iega podatak

kako ie potpuna sanacija laguna koitati 250 milijuna kuna. Nismo iuli niti vidjeli u proraiunu

stavku za izradu projektne dokumentacije za sanaciju laguna. Smatram kako je tu cifru
gradonadelnik ,,opalio ,, onako odoka, bitno je da je cifra velika i da de je financirati Europska

unija. Ne znam otkud gradonaielniku podatak kako de sanaciju laguna financirati EU. lli ie i

sanaciju laguna uvrstiti u famozni lntervencijski plan za kojijoS nije stigla nijedna kuna u

gradski proraiun. Najnovija ekoloSka katastrofa ipak je dovela ido toga da smo napokon

saznali pravu istinu o trenutnom staniu sa prodistaiem otpadnih voda.

lako sam prije viSe od mjesec dana uputila otvoreno pismo predsjednici Gradskog vijeda sa

zahtjevom za sazivanje nove tematske sjednice o stanju sa prodistadem, predsjednica

Gradskog vije6a nije reagirala nego se javio direktor komunalnog poduzefa sa izjavom kako

prodistad vei pola godine radi u probnom stanju i sa kapacitetom od 25 %, ier veiina
otpadnih voda Knina zbog tonjenja glavnog kolektora C21 ne moZe doii do proEistaia.

Direktor je najavio izgradnju novog kolektora C21, samo nije rekao kad ie to biti, nitije
spomenuo ito je sa glavnim problemom oko proiistaia, a to je da prodistaE tone. Sad smo

napokon od gradonatelnika duli kako proEistai i dalie tone, i kako Hrvatske vode razmiSliaiu

o izgradnji novog proiistaia otpadnih voda manjeg kapaciteta ! 136 milijuna kuna oti5lo je

u vjetar, od dega najvi5e novca iz fonda EU, i nikome ni5ta, nitko nije odgovoran !

Gradonaielnik je joS prije viSe od godinu dana na tematskoj sjednici rekao kako prodistaf

otpadnih voda nije problem grada Knina nego Hrvatskih voda! Sad ie taj problem Hrvatske

vode rje5avatijoS godinama, jer za izgradnju ovog sadainjeg prodistaia otpadnih voda

trebalo je deset godina. A da ne i govorim o potro5enom novcu kako hrvatskih poreznih

obveznika, tako i novcu iz EU fonda. A svi znamo kako Europa na to reagira.

Gradonaielnik dobro zna kako u lagune i dalje dolaze otpadne kanalizacijske vode grada

Knina i navodno prodi5iene vode iz tvornice DlV. Apsurdno je, a i to gradonadelnik sigurno

dobro zna, iii u sanaciju laguna dok se ne rijeii pitanje protistaia otpadnih voda, odnosno

dok gradska kanalizacija i kanalizacija iz tvornice DIV ne bude spojene na prodistad.

Zato je condicio sine qua non ( uvjet bez kojeg se ne moie ) za podetak sanacije laguna

dovodenje svih kanalizacijskih voda do proiistada otpadnih voda. Poito je sad jasno kako je



prodistaf izgraden na mekom tlu ( gdje ni djeca ne bi gradila nekakav trajni objekt ) i kako se

ne moie nikako sprijetiti njegovo daljnje tonjenje i kako 6e se iii u izgradnju novog
prodistaia otpadnih voda na novoj lokaciji 5to 6e trajati godinama, apsurdno govoriti o

sanaciji laguna u koje se stalno izlijevaju otpadne vode. To gradonaielnik dobro zna, ali
poSto je rekao kako prodistad nije problem Knina nego Hrvatskih voda, tako ie se vjerojatno
odnositi i prema sanaciji laguna. U meduvremenu morao je neSto poruditi zabrinutoj javnosti
pa je ponudio navedeni spin o 250 milijuna europskog novca za sanaciju laguna. Zato jo5
jednom pozivam predsjednicu Gradskog vijeda da sazove tematsku sjednicu o stanju sa

proiistadem otpadnih voda kao condicio sine qua non bez kojeg se ne moZe rijeSiti
tempirana ekoloika bomba u srediStu Knina koja prijeti kako rijekama Orainici i Krki, tako i

zdravlju stanovnika Knina i Zupanije. Kad izvrina vlast zakaie ili ne zna rje5avati probleme
gradana Knina, onda to treba napraviti najvaZnije tijelo politidke vlasti u gradu, Gradsko
vUede. Svako odgadanje rjelavanja problema oko proiistada otpadnih voda odgada i trajno
rjelavanje problema sanacije laguna.
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